
SVET POTROŠNIKOV TUDIO VARSTVU NARAVE
Založani smo se že nekaj časa spraševali, zakaj podirajo drtvje >

gozdičku v neposredni bližini kraja. Posebno smo bili začudeni nad
dokaj nenavadno novico, da je podjetje Rast izdalo lasinici gozda
sečno dovoljenje za totalno poseko zaradi gradnje čistilnih naprav.

Zakaj tako pustošenje in
siromašenje narave? Ali Ljub-
ljani ni več potreben »zeleni
pas«? So dovolj samo predpisi o
zaščiti varstva narave? So brez
dogovarjanja s krajevno skup-
nostjo možni samovoljni posegi v
naravo? — To je bila tema pogo-
vorov, ki so jih na zadnji seji
obravnavali člani sveta potrošni-
kov ob navzočnosti nekaterih
članov sveta krajevne skupnosti
Zalog in z veliko ogorčenostjo
obsodili neodgovorno početje.
Ne gre samo za zunanji lepši iz-
gled, kajti ogromni hrasti, gabri
in drugo listnato drevje je nu-
diio pnjetno zavetje tudi našim
najmlajšim. Vzgojiteljice iz
vzgojno-varstvenega zavoda so
tja zelo rade vodile otroke, ki so
v lepem gozdičku našli sproščeno
igro in mir. Ta gozd sedaj umira
— pa ne zaradi zastrupljenega
ozračja, temveč zaradi neodgo-
vornosti. Gozdna žaga pustoši
in pušca za sabo prazno zemljiš-
če.

Tudi o skorajšnjem izlivu
mestne kanalizacije iz novega
kolektorja v Zalogu je bil govor.

Kako najti odgovor za veliko
zaskrbljenost naših krajanov o
onesnaženju Ljubljanice? Nihče
nam ne daje garancije glede
smradu in okuženja zraka, kar
lahko nastopi ob nizkem stanju
vode. tj. v več poletnih mesecih!

Sklenili smo, da krajevna
skupnost ob sodelovanju s kra-
jevno konferenco SZDL skliče
posvetpredstavnikovpolitičnega
aktiva z vsemi odgovornimi v
občini in mestu. Povabljeni in
odzvali so se vabilu tudi pred-
stavniki Kanalizacije, Soseske,
komunalnega podjetja Rast,
društv za varstvo okolja, ribiške
in lovske družine ter seveda
vzgojno-varstvenega zavoda in
šole. Navzoč je bil tudi predsed-
nik izvršnega odbora skupščine
občine Moste-Polje, mestna
skupščina pa se vabilu ni odzvala.

Tedaj smo šele zvedeli za pravi
razlog. Predstavnik Kanalizacije
je namreč tolmačil projekt za
gradnjo čistilnih naprav, kate-
rega realizacija je predvidena v
etapah in je predmet srednjeroč-
nega razvojnega programa tega

podjetja. Na naše pripombe o
sečnji je pojasnil, da je v pro-
gramu ozelenitveni načrt, ki bi
ga lahko pričeli uresničevati že
letos. Zakaj tako preuranjeno
iztrebljanje gozda, saj je tudi
delavcem podjetja Rast verjetno
znano, da drevje počasi raste! O
tem se nismo mogli sporazumeti.
Pa še o marsičem ne... Ali se res
vloga in pomen krajevnc skup-
nosti izgubljata v administrativ-
nih odločitvah?! Dejstvo je, da
so odgovorni na vseh ravneh, ki
so sodelovali na tej relaciji, hiteli
s podpisovanjem pogodb in z
izdajanjem soglasij, ne oziraje se
na dejansko stanje v naravi in na
potrebe krajevne skupnosti. Ne
moremo oporekati, da jih je k
temu vodila tudi briga za uredi-
tev Ijubljanske kanalizacije in
čistilnih naprav, ki bodo (kot že
zgoraj omenjamo), predmet
bodočnosti, zanemarili pa so
drugo, neposredno plat — ohra-
nitev naravnega okolja, v tem
primeru zelenega pasu!

Tudi na nedavni slovesnosti ob
zaključku del pri zbiralniku so
tovariši iz podjetja Kanalizacija
—vede ali nevede — odstopili
od povabila krajevni skupnosti.
Ali je temu botrovala slaba vest
zaradi neinformiranosti? Saj so
nam pred leti ob!jubljali, da bo v
Ljubljanico tekla le čista voda iz
čistilnih naprav. Ustavili smo se
pred novim problemom. Zalo-
žani že poznamo delovanje izliva
umazanih vod iz krajevne kana-
lizacije v Ljubljanico in vplive
razpadajočih, živalskih delov iz
mesne industrije Emona zlasti v
poletnih mesecih. Sedaj pa gre za
problem večjega obsega — vse
odpadne vode mesta se bodo
nekoliko nižje valile iz zbiralni-

ka. Ali se bo ponovil primer gradnji čistilnih naprav nuditi v na južni strani predvidenega
Koteksa?! ^ mestu vsestransko finančno objekta.

Pravijo, da je po toči zvoniti prednost ter s tem omogočiti S temi predlogi so se strinjali
prepozno! Toda naj bo tako ali čimprejšnje popolno delovanje; tako predstavniki Kanalizacije
drugače, člani političnega aktiva 2. da je treba takoj ustaviti kakor tudi vsi drugi odgovomi
so prcdlagali: sečnjo drevja .in se še to jesen dejavniki.

1. da je treba dokončni iz- lotiti ozelenitvenega programa SLAVKA ŠEMROV


